

# ANTI-AGE

MAGAZINE

**Successful Aging**

25 experts vous conseillent  
Advice from 25 experts

**La lipoaspiration  
par ultrasons**

Ultrasound  
liposuction

**La PhotoBio-  
Modulation  
en gynécologie**

PhotoBio-  
Modulation  
in gynaecology

**Le défi du  
temps pour  
les femmes**

Women  
challenging  
the effects  
of time

**NOTRE BOUCHE,  
ZONE D'ÉMOTIONS**

OUR MOUTH IS WHAT  
EXPRESSES OUR  
EMOTIONS

*Dossier*  
**Sexualité et gynécologie  
esthétique**

*Special: Sexuality  
and aesthetic  
gynaecology*

**NOS LIEUX  
INCONTOURNABLES  
OUR MUST-VISIT  
PLACES**

Juillet, Août, Septembre 2022 #47  
July, August, September 2022



M 05492 - 47 - F: 4,90 € - RD



# ANTI-AGE

MAGAZINE

Directeur de la publication • Editor  
THIERRY PIOLATTO

Secrétariat de rédaction • Sub-editor  
MARIE-ALIX DE LAUGEIRET

Direction artistique • Art Director  
PIERRE-YVES PEREZ-QUEYROI POUR LE STUDIO PYKHA

Maquette • Mock-up  
STUDIO PYKHA

Publicité Europe - International • Advertising Europe - International  
Directrice Commerciale • Global Sales Manager

SERENA ALLEGRINI  
00 (33) 6 82 03 98 40  
serena@aagedition.com

Manager Marketing Digital • Digital Marketing Manager

DEBORAH BETTOUN  
deborah@diwital.com

Social Media Manager  
LYDIA AIT-HAMOUDA  
lydia@diwital.com

Community Manager  
ANAÏS LARIBI  
anais@diwital.com

Traduction • Translations  
JENNIFER AITKEN  
yenaitken@hotmail.com

Rédaction • Editorial board

DR ISABELLE ROUSSEAU, DR ISABELLE MEURGEY, DR ALAIN BUTNARU, DR AMIR REZA KHORSAND, DR ANTONI CALMON, DR CLAIRE BIANCHIN, PASCALE GUYONNET-DE-BERSAC, DR LIMAÏEM JOUMNI WIDED, DR DOMINIQUE AKNIN, DR JEAN-FRANÇOIS BEZOT, DR FABIENNE MARCHAND, DR PASCALE SABBAN-SERFATI, DR ADRIÁN GASPAR, DR LEANNE WONG, DR VÉRONIQUE EMMENEGGER, DR BENJAMIN COZANET, DR KLAUS HOFFMANN, DR NFRANCK JORQUERA, DR JEAN LUC HAZIZA, DR MAXENCE CAILLENS, DR IVA STOILOVA, DR JEAN-FRANÇOIS COLMAS, DR JEAN-PHILIPPE DONATI, CHRISTOPHE LUINO, CATHERINE DECUYPER, THIERRY PIOLATTO, MARIE-ALIX DE LAUGEIRET.

Imprimé en Europe • Printed in Europe

Réglage • Distribution  
PAGURE PRESSE

12, place Henri Bergson, 75008 Paris  
Tel. : 00 (33) 1 44 69 82 82

Diffusion • Circulation  
PRESSTALIS

Numéro de commission paritaire • Press Commission Number

0317K91265 - ISSN : 2112-3934

Crédits photos • Photo credits  
shutterstock, fotolia, istockphoto.

Ce numéro a été réalisé avec le soutien des sociétés EuroMedicom et Informa Healthcare. EuroMedicom a pour vocation de promouvoir les sciences médicales liées au vieillissement et à l'esthétique. EuroMedicom organise les congrès AMWC Monaco, AMWC Asia, MCA Monaco, FACE Conference London, VCS Las Vegas, ICAAM, ICAD & ECAA Bangkok, PA-CAAM Montréal. Informa Healthcare est organisateur de China Beauty Expo, Shanghai.

This issue was produced with the support of EuroMedicom and Informa Healthcare. EuroMedicom's vocation is to promote the medical sciences linked with aging and aesthetics. EuroMedicom organises AMWC Monaco, AMWC ASIA, MCA Monaco, FACE Conference London, VCS Las Vegas, ICAAM, ICAD & ECAA Bangkok, and PA-CAAM Montreal. Informa Healthcare is the organiser of China Beauty Expo, Shanghai.



### Avertissement

Les conseils et suggestions de traitement indiqués dans ce magazine ne se substituent pas à un avis médical.  
Consultez un médecin avant d'initier un traitement ou une supplémentation.

### Warning

The advice and treatment suggestions shown in this magazine do not constitute a medical opinion.  
Please see a doctor before starting any treatments or taking supplements.

Anti Age Magazine dispose d'une version Europe et Internationale et du hors-série Estetic pour les Hommes.

Anti Age Magazine has European and International issues as well as a special magazine for men, Estetic.

Plus d'informations sur/ More information: [anti-age-magazine.com](http://anti-age-magazine.com)



AAG Publishing

66, avenue des Champs Elysées - Immeuble D - 75008 Paris, France - Tel : (33) 1 47 23 41 46 - aagedition.com - redaction@aagedition.com



Dr Iva Stoilova

Diplômée en dermatologie à l'Université de médecine de Plovdiv, Dr Iva Stoilova est devenue l'une des premières spécialistes à introduire la dermatologie esthétique en Bulgarie. Elle possède deux cliniques à Plovdiv et Varna et elle est formatrice internationale pour injectables et lasers.

Graduated in Dermatology at the Medical University in Plovdiv, Bulgaria, Dr. Iva Stoilova has become one of the first specialists to introduce aesthetic dermatology in Bulgaria. She owns two clinics in Plovdiv and Varna. She is a speaker and international trainer for injectables and laser brands.

 [dermavist.com](http://dermavist.com)

 [dr.i.stoilova](https://www.instagram.com/dr.i.stoilova)

## CODE «BEAUTIFICATION» COMBINANT PLASMA FRACTIONNÉ ET DIATERMOCONTRACTION® À RADIOFRÉQUENCE

## “BEAUTIFICATION” CODE COMBINING FRACTIONAL PLASMA® AND RADIOFREQUENCY DIATERMOCONTRACTION®

*Jovena® Total Skin Regeneration*  
*Jovena® Total Skin Regeneration*

**B**erera est un leader en esthétique détenant plusieurs brevets, dont Plasmage® pour le traitement des peaux sensibles et Jovena® pour la régénération de la peau combinant des technologies de resurfaçage, permettant aux professionnels de fournir des résultats supérieurs.

### **Processus de vieillissement : facteurs intrinsèques et extrinsèques**

Le processus de vieillissement est associé à des modifications de la peau, du tissu adipeux, des muscles et des os. Ceci est lié à la fois à des facteurs intrinsèques et extrinsèques. Les facteurs intrinsèques sont le résultat de chan-

Brera is a leader in medical aesthetics and physiotherapy holding several patents, including Plasmage® for sensitive skin and Jovena® a multilayer treatment for skin regeneration combining new resurfacing technologies, allowing professionals to provide superior results.

### **Aging process: intrinsic and extrinsic factors**

The aging process is associated with changes in the skin, adipose tissue, muscles, and bones.

This is related to both intrinsic and extrinsic factors. Intrinsic factors are the result of genetically programmed changes. Extrinsic factors result from exposure to exosomal factors (including pollution, UV radiation, climate, nutrition, and others). »



*DE L'ÉPIDERME AUX  
MUSCLES, JOVENA® FAVORISE  
L'HARMONISATION DU VISAGE.  
FROM EPIDERMIS TO MUSCLES,  
JOVENA® PROMOTES FACE  
HARMONISATION.*

» gements génétiques. Les facteurs extrinsèques résultent de l'exposition à des facteurs exposomiaux (pollution, UV, climat, nutrition, etc).

Les dermatologues insistent sur le fait d'éviter la pollution et le tabagisme, d'avoir une bonne alimentation et un sommeil suffisant.

«Il y a 20 ans, on traitait les rides, maintenant on vise l'embellissement». Cette approche multimodale améliore les résultats car vous pouvez traiter les problèmes de vieillissement, les lésions pigmentées et vasculaires, l'acné active et les cicatrices au cours de la même séance.

Nos patients veulent avoir une meilleure apparence sans temps d'arrêt, sans douleur et chirurgie.

**Pourquoi les thérapies combinées avec Jovena®?**

La combinaison de plusieurs techniques permet d'obtenir une amélioration clinique et de résoudre plusieurs problèmes en moins de séances. Il permet également d'adapter des protocoles spécifiques à chaque patient en minimisant les effets secondaires et optimisant les résultats. Jovena® est le résultat de cette approche combinée.

Le plasmaROLL® permet des traitements superficiels dans l'épiderme. plasmaTIP® fournit une distribution précise de Plasma Fractionné pour traiter les problèmes courants de vieillissement cutané. plasmaPRO™ crée des dommages contrôlés de l'épiderme au derme superficiel.

La Diatermocontraction® est le rajeunissement des muscles. La technologie brevetée de Brera est basée sur la radiofréquence qui permet un chauffage endogène tout en induisant des contractions musculaires massives.

Les contractions musculaires générées par RF Diathermic Pulse dans Jovena® sont combinées à l'action thermique produite par la sortie RF Diathermy pour favoriser le resserrement, le raffermissement et la tonification de la peau.

**Mon code Beautification avec Jovena®**

Le code Beautification est une approche multicouche et multiniveau pour l'harmonisation de la beauté du visage.

Dermatologists emphasise avoiding UVs, pollution, and smoking, having a good diet and adequate sleep, but what is critical is the frequency of repetitive movements.

"20 years ago we used to treat wrinkles, today we are aiming for beautification". This multi-modal approach

improves the outcomes as you can address aging issues, pigmented and vascular lesions, active acne, and scars during the same session.

Our patients want to look better without downtime, without pain, and without surgery.

**Why use combined therapies with Jovena®?**

Combining more than one technique allows us to achieve clinical improvement and address multiple problems in fewer sessions. It also allows us to tailor specific protocols to every patient minimising the side effects while optimising the results.

Jovena® is a result of this combined approach based on Fractional Plasma® and RF Diatermocontraction® for skin regeneration.

The plasmaROLL® enables superficial treatments in the epidermis. plasmaTIP® provides a precise delivery of Fractional Plasma® to treat common skin aging issues. plasmaPRO™ creates controlled damage from the epidermis to the superficial dermis in non-ablative or ablative outputs.

Diatermocontraction® is the rejuvenation of muscles. Brera's patented technology is based on radio frequency that allows endogenous heating while inducing massive muscle contractions.

The muscular contractions generated by RF Diathermic Pulse in Jovena® are combined with the thermic action produced by the RF Diathermy output to promote skin tightening, firming, and toning.

**My beautification code with Jovena®**

The beautification code is a multilayer and multilevel approach for the harmonisation of facial beauty.

It includes skin quality, pigmentation, dilated pores, acne scars, wrinkles, returning the tone and brightening of the skin, but at the same time working on the derma level with increasing production of collagen and elastin.



Avant /Before



Après 1 séance de diatermocontraction® et fractional plasma® pour le rajeunissement du cou et de la mâchoire.  
After 1 session of diatermocontraction® and fractional plasma® for neck and jawline rejuvenation.



Avant /Before



Après 3 séances de diatermocontraction® pour la restauration des muscles du visage.  
After 3 sessions of diatermocontraction® for face muscle restoration.



Courtesy of dr. Daniela Taher, Aesthetic Dermatologist from Romania.

Il comprend la qualité de la peau, la pigmentation, les pores dilatés, les cicatrices d'acné, les rides, le retour du tonus et l'éclaircissement de la peau, mais en même temps travaillant au niveau du derme avec une production croissante de collagène et d'élastine.

Rajeunir le muscle est ce qui améliore les proportions du visage et donne du tonus et de la relaxation et élimine le dépôt d'acide lactique pour avoir de meilleurs résultats. Nous travaillons principalement le milieu du visage, et nous traitons toujours le cou ainsi que les muscles platysma qui sont responsables des contours du visage.

Après cela, j'utilise le plasmaPRO™ pour enlever la peau lâche sur les paupières. En ce qui concerne la paupière inférieure, nous pouvons utiliser le plasmaTIP® pour traiter les poches sous les yeux et nous travaillons dans chaque ride où l'acide hyaluronique est diminué. Enfin, j'utilise le plasmaROLL® pour le resurfaçage de la peau et une réaction thermique supplémentaire qui entraîne une augmentation de l'épaisseur de la peau, un lifting des tissus et un meilleur teint général du visage.

Le code Beautification est un nouveau concept multiniveau et multimodal d'harmonisation du visage avec une approche hybride utilisant différentes technologies en une seule séance pour une optimisation maximale du résultat. ■

The beautification code means combining therapies in one aesthetic platform that gives possibilities of targeting different levels using versatile possibilities.

Using Jovena® I start from the deeper level which also affects the lymph drainage, essential for the detoxification of the skin.

Rejuvenating the muscle is what improves the facial proportions and gives tonus and relaxation and eliminates the deposition of lactic acid, which affects all further therapies to have better results. We work mainly in the mid face, and we always treat the neck as the platysma muscles are responsible for the face contours.

After that I use the plasmaPRO™ to remove the loose skin on eyelids. Regarding the lower eyelid we can use the plasmaTIP® to treat the eyebags and we work in each wrinkle where the hyaluronic acid is decreased. Lastly, I use the plasmaROLL® for skin resurfacing and additional thermal reaction which leads to increase of skin thickness, lifting of the tissues and better overall face tone.

The beautification code is a new multilevel and multimodal concept for the harmonisation of the face with a hybrid approach using different technologies in one session for maximal optimisation of the result. ■



JOVENA®, TOTAL SKIN REGENERATION